

**原作者及出處 (Original):**

Holden, Sinéad., Boreham, Colin., Doherty, Cailbhe., Wang, Dan., Delahunt, Eamonn.  
Winter 2014 - Volume 26 - Issue 4 - p 447-452  
doi: 10.1097/PEP.0000000000000071

**題目 (Title):**

青少年男女運動選手的動態姿勢穩定  
(Dynamic Postural Stability in Young Adolescent Male and Female Athletes)

**翻譯者 (Translator):**

程欣儀 (Hsin-Yi Kathy Cheng, PT, PhD)  
長庚大學早期療育研究所 副教授 桃園 台灣  
(Associate Professor, Graduate Institute of Early Intervention, College of Medicine,  
Chang Gung University, Tao-Yuan, Taiwan)

**校閱者 (Reviewer):**

黃靄雯 (Ai-Wen Hwang)  
長庚大學 早期療育研究所 副教授 桃園 台灣  
(Associate Professor, Graduate Institute of Early Intervention, Chang Gung University,  
Tao-Yuan, Taiwan)

**目的 (Purpose):**

探討青少年運動選手的動態姿勢穩定表現。  
(To investigate dynamic postural stability performance of young adolescent athletes.)

**方法 (Methods):**

89 位男性與 81 位女性運動選手參與此研究。每位運動選手的四肢都進行 3 次的前側、後內側及後外側的星狀平衡測試[star excursion balance test]。每個方向可以達到的距離將依據其佔腿長的百分比來記錄，每個方向可以達到的距離之組合分數將用於統計分析。  
(Eighty-nine male and 81 female athletes participated. Each participant performed 3 trials of the anterior, posterior-medial, and posterior-lateral reach directions of the Star Excursion Balance Test on each limb. Distance achieved for each direction was expressed as a percentage of leg length, with the composite reach distance of these directions being used for statistical analysis.)

**結果 (Results):**

性別與慣用肢體間並無顯著交互作用產生，性別或慣用肢體也未觀察到有顯著的主效應。值得注意的是男性和女性運動員每個移動方向之組合分數可以達到的距離均小於腿長的 94%，這數字就是先前已確定會增加青少年運動選手運動傷害風險的臨界值。

(No significant interaction effect for sex and limb dominance ( $P > .05$ ) was found, nor was a significant main effect for sex or limb dominance ( $P > .05$ ) observed. Notably, the composite reach distance achieved by both male and female athletes was less than 94% of leg length, a value that has previously been identified for increased injury risk in adolescent athletes.)

### **結論 (Conclusions):**

未來需要長時間的研究以充分了解青少年動態姿勢穩定的變化。

(Further longitudinal research is needed to fully understand how dynamic postural stability changes over adolescence.)

Lippincott Williams & Wilkins, a business of Wolters Kluwer Health and its affiliates take no responsibility for the accuracy of the translation from the published English original and are not liable for any errors which may occur<sup>2</sup>

威科集團醫療衛生業務部門之一：Lippincott Williams & Wilkins，及威科集團醫療衛生業務部門的其他附屬機構不承擔因從英文原文翻譯的準確性而導致的任何責任，也不承擔由於翻譯錯誤而導致的任何法律責任。